
جـامعه

رئیس مرکز سلامت محیط و کار وزارت بهداشت: 

۸۰ درصد تنباکوهای معطر حاوی 
بنزن است

ایلنا| براساس اعلام رئیس مرکز سلامت محیط 
و کار وزارت بهداشت، 80 درصد تنباکوهای معطر 
حاوی مواد صنعتی مثل اسانس ها و حلال های بسیار 
خطرناک ازجمله بنزن است. با همه اینها اما به گفته 
خسرو صادق نیت، جریمه هایی که برای مکان های 
عرضه قلیان صادر می شــود، قــدرت بازدارندگی 
لازم را ندارد.این مسئول در وزارت بهداشت درباره 
استفاده از تنباکوهای معطر توضیح هایی داد: »در 
آزمایش هایی که از این نوع تنباکو ها صورت گرفته، 
هر چند که این تنباکوها به اسم میوه ها و سبزیجات 
عرضه می شود، اما متاســفانه هیچ آثاری از میوه ها 
و ســبزیجات در آنها وجود ندارد و بیشــتر حاوی 
اسانس های خطرناک مثل بنزن هستند.« او بنزن 
را یکی از خطرناک ترین مواد سرطان زا عنوان کرد و 
گفت: » تنباکوی استفاده شده نیز از نوع نامرغوب 
و درجه سه است و درواقع تنباکوهایی را که قارچ و 
کپک زده اند، برای این کــه دوباره به چرخه مصرف 
بازگردانند، جمع آوری می کننــد و با اضافه کردن 
اسانس ها و حلال ها آن را به صورت تنباکوی معطر 
وارد بازار می کنند.« رئیس مرکز سلامت محیط و 
کار همچنین گفت: »در بازرســی هایی که از مراکز 
عرضه قلیان داشتیم، متوجه شدیم در تنباکوهای 
آماده شده مواد روانگردان نیز استفاده می شود و در 
برخی از این مراکز مواد روانگردان نیز پیدا کردیم.« 
او ادامه داد: »تنباکوهای معطر به مراتب آســیبش 
از تنباکوهای معمولی بیشــتر و خطرناک تر است 
و از آن جا که اغوا کننده اســت، مــردم آن را مفید و 
بی خطر می دانند و بسیار استقبال شود. متاسفانه 
مصرف قلیان های معطر در بین جوانان و نوجوانان 
به ویژه دختران بیشتر شده است.« او با بیان این که 
بخش زیادی از این تنباکوها وارداتی و از کشور مصر 
است، افزود: »ما در این زمینه سعی کردیم با کمک 
وزارت صنعت، معــدن و تجارت اقدام به ممانعت از 
واردات و همچنین تولید آن کنیم که این ابلاغیه با 
شکوایه ای از سوی تولید کنندگان و واردکنندگان 
مواجه شــد و این موضوع در دیــوان عدالت اداری 
مطرح و این ابلاغیه توســط حکــم دیوان متوقف 
شده است و امیدواریم با بررسی هایی که در دیوان 
عدالت اداری انجام می شــود، بتوانیم با این عامل 
سرطان زا مقابله کنیم.«رئیس مرکز سلامت محیط 
و کار وزارت بهداشت با بیان این که از سه سال پیش 
با همکاری وزارت صنعت، معــدن و تجارت مجوز 
عرضه قلیان صادر نمی شود، گفت: »از همه کسانی 
که می خواهند قهوه خانه  یا ســفره خانه را ه اندازی 
کنند، تعهد گرفته می شود که عرضه قلیان در این 
مکان ها صورت نگیرد. همچنین طبق قانون عرضه و 
استعمال مواد دخانی ازجمله قلیان در اماکن عمومی 
ممنوع است، بنابراین هر امکنه  عمومی اگر عرضه 
دخانیات در آن صورت بگیــرد، خلاف قانون عمل 

کرده و سیستم قضائی باید با آن برخورد کند.«
صادق نیت به بازرســی های وزارت بهداشــت از 
این اماکن اشاره کرد: »بازرسان وزارت بهداشت به 
صورت برنامه ریزی شده با این مراکز مقابله و برخورد 
می کنند و پرونده های تخلف آنها را به مراجع قضائی 
ارجاع می دهند، اما متاســفانه میزان جرایمی که 
برای این مکان های متخلف صادر می شود، جریمه 
بازدارنده ای نیست و ســودی که این افراد از عرضه 
قلیان می برند بیشتر از جریمه ای است که پرداخت 
می کننــد و باعث می شــود که بازرســان بیش از 
چندین بار صنوف متخلف را به مراجع قضائی معرفی 
می کنند اما آنها با پرداخت جریمه دوباره به کار خود 
ادامه می دهند.« او با بیان این که این تخلفات در شهر 
تهران بیشتر از شهرستان هاست، افزود: »گستردگی 
صنوف و مراجع قضاوت کننده در تهران باعث تشتت 
آرا شده و سیستم قضائی باید احکام محکم تر صادر 
کند و برخورد قاطع تری در این زمینه داشته باشند.«

رئیس پیشگیری از جرایم پلیس فتا هشدار داد: 

سرقت اطلاعات خصوصی کاربران با 
دانلودهای مذهبی در محرم

ایسنا| رئیس اداره پیشگیری از جرایم سایبری 
پلیس فتای ناجا با بیان این که یکی از شــگردهای 
مجرمان سایبری، سوءاســتفاده از کاربران فضای 
مجازی به بهانه ایام و مناسبت های مذهبی است، 
 گفت: »تبلیغات گســترده و ارایه مسائل و مطالب 
مذهبی با هدف ســرقت اطلاعات کاربران ازجمله 
راهکارهای مجرمان برای پیاده کردن اهداف شــوم 
خود است.« »مهدی شــکیب« با اشاره به ضرورت 
ارتقای ســواد فضای مجــازی جامعــه، ادامه داد: 
»متاسفانه سودجویان ســایبری از احساسی بودن 
هموطنان عزیز سوءاستفاده کرده و در این ایام بیش 
از گذشته به دنبال اهداف مجرمانه خود هستند. این 
افراد ســعی دارند با انجام تبلیغات گسترده و ارایه 
مســائل و مطالب مذهبی اهداف مجرمانه خود که 

همان سرقت اطلاعات کاربران است، عملی کنند.«
او گفت: »یکی از راه های سرقت اطلاعات کاربران، 
ارسال بدافزار اســت که معمولا در قالب فایل های 

ضمیمه شده به سیستم فرد قربانی نفوذ می کنند.« 
شــکیب دانلود نرم افزارها و ادعیه های مذهبی 
ویژه محرم را مناسب ترین روش برای ارسال بدافزار 
دانست: »با توجه به این که دانلود و دریافت مطالب 
مذهبی، زیارت عاشورا، نرم افزارهای مرتبط در این 
ایام افزایش پیدا می کند، لذا پیش بینی می شــود 
ارسال این گونه بدافزارها در ایام وجود داشته باشد. 
بنابرایــن هموطنان عزیز باید دقت و حساســیت 
بیشتری داشته باشند.«  او گفت: »دریافت و دانلود 
فایل های مربوطه باید از سایت ها و منابع مطمئن 
صورت بگیرد و نباید به سایت هایی که فاقد اصالت 

لازم هستند، اعتماد کرد.« 
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شهروند| پس از انتشــار گزارش »شهروند« درباره 
تخلف یک برج ســاز در منطقه دزاشیب تهران و اعلام 
توقف ســاخت این برج، در روزهای گذشته  اطلاعاتی 
مبنی بر ادامه ساخت و ساز این برج در کوچه های 8متری 
منتشر شــد تا این موضوع در جلســه دیروز شورای 

اسلامی شهر تهران مطرح شود.
»حجت نظــری«، عضــو کمیســیون فرهنگی و 
اجتماعی شورای شهر دیروز و پس از استماع گزارش 
کمیته ملی پلاســکو، در این باره گفــت: »درحالی ما 
در شــورا درخصوص ســاختمان بلندمرتبه ناایمن 
صحبت می کنیم که برخی در شــهر درحال ساخت 
ســاختمانی های ناایمن با تخلفات فراوان هستند.« 
او ادامه داد: »من نســبت به وقوع پلاســکوی دیگر به 
 دلیل تخلفات گســترده در شــهرداری منطقه یک 
هشــدار می دهم، چراکه ســاختمانی در دزاشیب با 
وجود دســتور کتبی توقف شــورایعالی شهرسازی و 
دستور معاون شهرسازی شــهرداری تهران همچنان 
درحال ســاخت اســت و تخلف ادامه دارد.« دستور 
کتبی توقف ساخت و ساز این برج را، ۳۱ مرداد امسال، 
»پرویز حناچی«، معاون وقت معماری و شهرســازی 
وزارت راه وشهرســازی در قالــب نامه ای بــه »پژمان 
پشــمچی زاده«، معاون وقت معماری و شهرســازی 
شــهرداری تهران صادر کرده بود. آن طور که پیش از 
این »شهروند« نوشــته بود؛ مجوز برج دزاشیب برای 
ســاخت ۱۶طبقه بود که مالک در مرحله اول ۹ طبقه 
به آن اضافه کرد و اسکلت گذاری برای ساخت ۴طبقه 
دیگر را هم آغاز کرده بود. نظری با اشاره به این تخلفات، 
در جلسه دیروز شورا گفت: »این ساختمان در دزاشیب 
50متر پیش روی غیرمجاز داشــته و مالک خودسرانه 
ساختمان را از ۱۶طبقه مجاز به 2۴طبقه افزایش یافته 
و همچنان درحال ساخت است که باید جلوی آن گرفته 
شود. به شــهرداری منطقه یک در این خصوص تذکر 
می دهم.«توضیح درباره دیگر برج های متخلف و ناایمن 
پایتخت هم بخشی از سخنان سخنگوی شورای شهر 
بود که از وجود 28۱ برج در معابــر کمتر از ۱2متر در 
پایتخت خبر داد. »علی اعطا« پس از استماع گزارش 
کمیته ملی پلاسکو در صحن شورای شهر تهران، ری 
و تجریش با بیان این که دبیر وقت شورایعالی شهرسازی 
پس از وقوع پلاســکو آماری از وضع ســاختمان های 
بلندمرتبه تهران ارایه کرد، گفت: »در این گزارش اعلام 
شد که 28۱ برج در کنار معابر زیر ۱2متر ساخته شده 
و این بدین معناست که حتی دسترسی آتش نشانی به 
این برج ها در صورت بروز حادثه با مشکل روبه رو خواهد 
بود.« او با بیان این که شــورای شهر پس از وقوع حادثه 
پلاسکو مصوبه ۱2بندی داشــته است، گفت: »در این 
مصوبه تکالیفی برای شهرداری تهران مشخص شده که 
شورای پنجم می تواند پیگیری آن مصوبه را دنبال کند و 
اگر نخواهیم این مصوبه را پیگیری کنیم، به مانند آن 

است که بخواهیم دوباره چرخ را اختراع کنیم.«
نژادبهرام: یک هزار مدرسه ناایمن در پایتخت 

وجود دارد
سخنان اعطا و نظری، واکنشی به گزارش »محمدتقی 
احمدی«، رئیس کمیته ملی پلاسکو بود که به دستور 
رئیس جمهوری تشکیل شد و نتایج گزارش آن، پیش 
از این منتشر شده بود. پس از ارایه مجدد این گزارش در 
صحن علنی شورای شهر، »زهرا نژادبهرام« هم از لزوم 
عبرت گرفتن از حادثه پلاسکو سخن گفت. او توضیح 
داد: »بند 55 قانون شــهرداری موظف است نسبت به 
نقاط ایمنی شهر اقدام کند؛ امروز و در شرایط بازگشایی 
مدارس، یک دبستان دخترانه در تهران آتش گرفته و 
مدرسه تعطیل شده؛ منبع آتش سوزی سیم های برقی 
بوده اند که از سال ها قبل دچار پوسیدگی شده بودند. 
25 درصد فضای غیرایمن شامل بیش از ۱000 مدرسه 
تهران می شــود. در واقع در صورتی که شاهد شرایط 
بحرانی مانند زلزله و حوادث مشابه باشیم، ممکن است 

آسیب جدی به فضاهای آموزشی برسد.« در این جلسه، 
»احمد مسجدجامعی« یکی دیگر از اعضای شورای شهر 
تهران هم از جای خالی خبرنگاران و آتش نشانان باتجربه 
در بررسی حادثه پلاسکو سخن گفت. »حسن رسولی« 
هم در این جلسه با اشاره به مطالبات کارکنان ساختمان 
پلاسکو، خواهان آن شد که در جلسه آینده شورا رئیس 
بنیاد مســتضعفان حضور پیدا کند: »باید برای جلسه 
آینده شورا از رئیس بنیاد مستضعفان و جانبازان دعوت 
شود تا در صحن شــورا حضور پیدا کنند و درخصوص 
استیفای حقوق افرادی که در حادثه پلاسکو دچار زیان 
شده اند، گزارشی ارایه کنند تا مشخص شود پس از 8ماه 
چه اقداماتی انجام شده و همچنین درخصوص طراحی 

ساختمان پلاسکو نیز توضیحاتی ارایه شود.«
دستور محسن  هاشمی به کمیسیون برنامه و 

بودجه درباره واگذاری هولوگرام ها
هفته گذشته شهردار تهران در بخشنامه ای جدید 
و برای مقابله با فســاد در شــهرداری، صدور هرگونه 
هولوگرام جدید تا اطلاع ثانوی را ممنوع کرد که دیروز 
رئیس شورای شهر هم خواهان ورود کمیسیون برنامه 
 و  بودجه به این موضوع شــد. »محســن  هاشمی« با 
اشاره به بخشنامه جدید شهردار تهران گفت: »علاوه 
بر شهرداری کمیســیون برنامه و بودجه نیز گزارشی 
درخصــوص واگــذاری هولوگرام تهیــه و محورهای 

اعلام شده از سوی حبیب زاده تهیه کند.«
حاشیه های ادامه دار ۲۱ تبلت و خودرو

ماجــرای خرید 2۱ تبلــت و خودرو بــرای اعضای 
کنونی شــورای شــهر که مبلغ آن حدود یک میلیارد 
تومان است، در روزهای گذشته با حاشیه های فراوانی 
همراه شــد و این حواشی به جلســه علنی دیروز هم 

کشیده شد. رئیس شــورا دیروز و در جمع خبرنگاران 
در این باره گفت: »در این موضوع کم لطفی شده است، 
در شــهرداری و شــورای شــهر حدود ۶۳ هزار نفر به 
اتوماسیون دسترسی دارند که در گذشته از کامپیوتر و 
لپ تاپ برای این دسترسی استفاده می کردند و اخیرا 
نیز به دلیل پیشرفت تکنولوژی از لپ تاپ های سبک یا 
تبلت استفاده می شود.«  هاشمی با بیان این که روزانه 20 
تا ۳0 تبلت و لپ تاپ درحال خرید در شورا و شهرداری 
اســت، گفت: »خرید چند تبلت به نام اعضای شورای 
شهر که از سوی شــهرداری صورت گرفته، کم لطفی 
است و این درحالی است که این تبلت ها و کامپیوترها 
در اختیار همه کارمندان و کارشناسان شورا قرار گرفته 
می شود و درحال  حاضر در آشپزخانه شورا و شهرداری از 
کامپیوتر استفاده می شود و حتی دربان ساختمان ها نیز 
لپ تاپ دارند و در مورد خودروها در شهرداری هم باید 
بگویم که همین الان تعداد زیادی خودرو خریداری و 
اسقاط می شود اما خودروها به اسم اشخاص خریداری 
نمی شــود و باید بگویم خرید خودرو و کامپیوتر امری 
عادی است.«معاون نظارت شورای شهر هم درباره این 
تبلت ها توضیحاتی را بیان کرد. »افشین حبیب زاده« 
اخبار منتشــره درباره قیمت تبلت ها را کذب خواند و 
دراین باره گفت: »حسب درخواست اعضای شورا پس از 
بررسی های صورت گرفته مشخص شد مبلغ ۹۶ میلیون 
تومان مبلغ تنخــواه برای خرید تبلت هــا بوده که در 
مجموع 7۳.5 میلیون تومــان هزینه خرید تبلت ها با 
وسایل جانبی شده است.« او ادامه داد: »قیمت تبلت ها 
حدود 2 میلیون و 700 هزار تومان بوده که با لوازم جانبی 
از قبیل کیبورد حدود سه میلیون و500هزار تومان شده 
است. لذا اعداد اعلامی قبلی مورد تأیید نیست و این نوع 

تبلت پیشنهاد کارشناسان فنی به جهت رعایت نکات 
ایمنی بوده است.«

چرخه ای معیوب، بی ثمر و سرشار از 
هزینه های گزاف روانی برای کودکان کار

»طرح جمع آوری کودکان کار« که از حدود دوهفته 
پیش در تهران آغاز شده و براساس سخنان مسئولان 
قرار است به کلانشهرها هم برســد، انتقاد بسیاری از 
فعالان حقوق کودک و کاربران شبکه های اجتماعی را به 
 همراه داشته که از اعضای شورا هم خواسته بودند به این 
موضوع ورود کنند. »بهاره آروین«، عضو هیأت رئیسه 
شــورای شــهر دیروز و در نطق پیش از دستور خود، 
انتقادات صریحی را نسبت به این طرح بیان کرد. آروین 
با اشــاره به این طرح گفت: »چندین دستگاه مملکت 
جمع شده اند و میلیاردها تومان بودجه مملکت را هزینه 
می کنند تا بی پناه ترین انسان های این شهر را از جلوی 
چشم ها دور کنند. کودکانی که ناخواسته و بالاجبار به 
دنیای سرد و خشن بزرگســالی پرتاب شده اند، بدون 
این که امکان تجربه لذت بخش لحظه های سرخوشانه 
کودکی را داشته باشند، کودکانی که به  خاطر فقر و دیگر 
شرایط آســیب دیده خانواده، مجبور به کار در خیابان 
شده اند، چندین دستگاه مملکت جمع شده اند تا این 
جاماندگان از کودکی و مهر را از جلــوی دیدگان دور 
کنند، مبادا که لابد اسباب دل مشغولی  شوند.« او ادامه 
داد: »به  گفته مسئولان بهزیستی، ۹0 درصد کودکانی 
که با زور و اجبار از سطح شــهر جمع آوری می شوند، 
دارای سرپرســت و خانواده اند که برای بازپس گیری 
فرزندان شــان به مراکز نگهداری موقت این کودکان 
مراجعه می کنند. فرآیند کار این گونه است که خانواده ها 
پس از پرس وجو و یافتن فرزندشــان در یکی از مراکز 
نگهداری، باید برونــد در دادگاه تعهد بدهند که دیگر 
بچه شان کار نخواهد کرد و بعد حکم قضائی برای آزادی 
و بازپس گیری فرزندشــان بگیرند. چرخه ای معیوب، 
بی ثمر و سرشار از هزینه های گزاف روانی که به کودکان 

و خانواده های آسیب دیده شان وارد می شود.«
آروین با اشــاره به گفته مســئولان که حدود ۶0 تا 
70 درصد این کودکان غیرایرانی هستند، گفت: »حال 
می توان پرسید که این شاخ و شانه دولتی برای چه کسی 
کشیده می شود؟ برای افغانستانی های نجیب، سر به زیر 
و درعین  حال بی کس وکار در این مملکت که باید دنبال 
بچه هایشان، پیش کوچک و بزرگ مسئولان ما گردن 
خم کنند؟ برای زهر چشم گرفتن از چنین بی پناهانی 
است که به چندین دستگاه دولتی لشکرکشی کرده اند؟ 
زورمان به علت های »قدرقدرت« اجتماعی نمی رسد، به 
جایش یقه معلول های آسیب  دیده ای را می گیریم که 
نفس خودشان و زندگی شان در زیر آسیب های حاصل 
از علل اجتماعی به شماره افتاده است؟ زورمان به حذف 
علت نمی رسد، معلول را برای چندصباحی هم که شده، 
حذف می کنیم؟ چه کســی را گــول می زنیم؟«آروین 
با بی ثمردانســتن جمع آوری کودکان کار، این طرح را 
غیرعقلانی دانست: »جمع آوری و انتقال اجباری کودکان 
به مراکز نگهداری موقت نه عقلانی است، نه اخلاقی، نه 
قانونی، گیریم که قانون حکم بر ممنوعیت کار کودک 
داده اســت، برچه مبنا قربانی یک جــرم را به گروگان 
می گیرند. عضو هیأت رئیسه شورای شــهر در ادامه از 
راهکار خود برای این موضوع هم سخن گفت: »افزایش 
جذابیت هایی مانند ارایه وعده های غذایی رایگان در این 
مدارس یا ارایه مشــوق های مالی به »مدیران مدارس« 
در مناطق حاشیه نشین تهران در صورت افزایش تعداد 
دانش آموزان ثبت نامی نسبت به  ســال قبل، می تواند 
راهبردهای ناظر بر جــذب کودکان و ارایه مشــوق را 
جایگزین جمع آوری کــودکان و تنبیه خانواده ها کند. 
طرح های مبتنی بــر جمع آوری و نگهــداری اجباری 
نه فقط نقض حقوق شهروندی شــهروندان کم توان و 
آسیب دیده اند بلکه مهمتر از آن، این طرح ها جز آسیب 

فزاینده و اتلاف منابع هیچ ثمر دیگری ندارند.«

شــهروند|  وزیر آموزش و پرورش وعده داد تا پایان  
سال ۹7 تمام کلاس های درسی را استاندارد کند. اشاره 
او به وجود ۳ هزار کلاس درس خشتی، گلی و کانکسی 
است و به اینها باید آمار ۴0 درصدی کلاس های درسی 
که وسیله گرمایشی شان استاندارد نیست را هم اضافه 
کرد. به گفته محمد بطحایی، ســعی بر این است که در 
یک برنامه کوتاه مدت این کلاس ها جمع آوری و تبدیل به 
کلاس های استاندارد شود.« براساس اعلام او، در برخی 
نقاط کشور، به دلیل گرما امکان استفاده از کلاس آجری 
نیست و به دلیل نبود امکانات سرمایشی و خنک کننده ها 
از کلاس هــای حصیری اســتفاده می شــود: »۴0 تا 
۴2 درصد کلاس های ما هنوز وسایل گرمایشی استاندارد 
ندارند، البته بخاری های قطره ای در سراسر کشور جمع 
شده است اما بخاری های غیراستاندارد هنوز در کلاس ها 
استفاده می شود که با اعتبارات لازم پیش بینی شده در 
برنامه ششم سعی داریم به وسایل گرمایشی استاندارد 
تبدیل شوند.« حالا او با اشاره به حوادثی که در مدارس 
رخ می دهد، اعــلام کرد که آموزش نیروی انســانی در 
مواقع مواجهه با خطر نیز در دستور کار قرار گرفته است. 
»پاداش بازنشستگان آموزش و پرورش به  زودی پرداخت 
می شــود.« خبر دیگــر این که وزیــر آموزش و پرورش 
اعلام کرد و گفــت که این پرداخت ها بــه تدریج انجام 
می شود. بطحایی در ادامه درباره دستورالعمل اردوهای 
دانش آموزی هم توضیح هایی داد: »دستورالعمل اردوها 
را مورد بازنگری قرار داده ایــم و در روزهای آینده آن را 

تصویب و اعلام خواهیم کرد.« به گفته او، برای کاهش 
تصادفات اســتفاده از پلیس و یــک آمبولانس در کنار 
سفرها و اردوهای دانش آموزی درنظر گرفته شده است. 
همچنین تأکید شــده که ســفرهای طولانی حذف و 
بیشتر از سفرهای کوتاه استفاده شود.  اجرای آزمایشی 
نظام تضمین کیفیت مدارس کشور هم موضوع دیگری 
بود که وزیــر آموزش و پرورش بــه آن پرداخت: »مردم 
این حق را دارند که از وضع کیفی مدرســه آگاه شوند و 
باید این حــق به مردم برگــردد. نظام تضمین کیفیت 
امسال به طور آزمایشی در بخشی از کشور ایجاد خواهد 
شد تا مردم رتبه کیفیت مدرســه را در مقایسه با دیگر 
مدارس بدانند.« به گزارش ایســنا، او در ادامه به افزایش 
دو درصدی دانش آموزان اشــاره کرد: »اول مهر، بیش از 
۱۳ میلیون دانش آموز راهی مدرسه شدند که در مقایسه 
با  ســال تحصیلی ۹2-۹۱ تعداد دانش آموزان دو درصد 
رشد داشته اند.« بطحایی، درباره دانش آموزان بازمانده 
از تحصیل هم توضیح هایی داد: »اولویت اول این است 
که تمام کودکان لازم التحصیل در دوره ابتدایی پوشش 
داده شوند. در  سال تحصیلی گذشــته حتی در برخی 
استان هایی که افراد بازمانده از تحصیل بیشتری داشتند، 
مثل زاهدان از طریق خانه به خانه اطلاعاتشان را به دست 

آوردیم. تلاش هم بر این است که به عدد ۱00 برسیم.« 
آموزش و پرورش در زمینه پرورش خلاقیت 

دانش آموزان ضعیف عمل کرده است
بطحایی در ادامه درباره مقایســه خلاقیت ها بین 

دانش آموزان کشــور ما با دیگر کشــورها و حل این 
نقص، توضیح هایی هــم داد: »متاســفانه ما در این 
مــورد در آموزش و پرورش ضعیف عمــل کرده ایم. 
دانش آموزان ما محفوظات علمی خوبــی دارند، اما 
مهارت های لازم در زندگی را فرا نگرفته اند. بنابراین 
ســعی داریم دانش آموزان در پایان  ســال تحصیلی 
جاری، علاوه بر کارنامه نمــره ای، با یک مهارت نیز 
آشنا شده باشــند. تأکید بر این است این کار در  سال 
تحصیلی جاری انجام شــود. بچه ها گفت وگوکردن، 
تفکرکردن، احترام گذاشــتن و مهارت های زندگی 
را لازم دارند که امیدواریم در پایان  ســال تحصیلی 
بتوانیم عملکــرد آموزش و پرورش را با عــدد و رقم 
در این زمینــه در اختیار مردم قرار دهیــم.« او ادامه 
داد: »در این طرح ســعی داریم مهارت ها به گونه ای 
آموزش داده شــوند که مطلوب یک نظام آموزشی 
است. در آموزش و پرورش عمومی در کنار مهارت پایه 
برای اشتغال، باید سایر مهارت ها نیز تمرین شود که 
با آموزش یک مهارت جرقه لازم برای ورود به مرحله 
کارآفرینی و اشــتغال ایجاد خواهد شد.« ضعف های 
موجود در آموزش و پــرورش هم موضوع دیگری بود 
که از سوی بطحایی مورد توجه قرار گرفت: »یکی از 
مهمترین نقایص این است که مدرسه باید مثل سایر 
مناطق دنیا کانون آموزش دیده شــود. برنامه تغییر 
سیســتم مدیریتی باید طوری باشــد که اختیارات 
تفویض شــود. ما امروز چیزی حــدود 700 صفحه 

مقررات داریم که مدرسه باید از روی مقررات اداره شود 
و خلاقیت ها جایی در اداره مدرسه ندارد. باید مدارس 
از حیث شایســتگی ها تقویت شــود.«  وزیر دولت 
دوازدهم، درباره سند تحول بنیادین هم توضیح هایی 
داد: »گام های اولیه این ســند برداشــته شــده، اما 
پیشرفت های لازم را نداشته و این پیشرفت متوازن در 
همه زیرنظام ها نبوده است. سند تحول در هر ۶ نظام 
که پیش بینی شده، متناســب با امکانات و مقدورات 
اجرا خواهد شد. مدرسه ای که در سند تحول به عنوان 
تراز جمهوری اســلامی لحاظ شده، مدرسه ای است 
که استاندارد های لازم برای آموزش را داشته باشد.« 
او افزود: »از سیاســت های کلی نظام این اســت که 
مشارکت های بخش غیردولتی باید افزایش پیدا کند و 
فقط شامل آموزش و پرورش نمی شود. توسعه مدارس 
غیردولتی نباید موجب بی کیفیت شدن مدارس دولتی 
شود. تفاوت و تبعیض نیز نباید با گسترش این مدارس 
افزایش یابد. متاســفانه تخلفات در آموزش وپرورش 
تنها در زمینه گرفتن پول نیست؛ اگر فرد یا مدرسه 
غیردولتی متخلف به تذکرات در هر زمینه ای توجه 
نکند، برخورد جدی صورت خواهد گرفت.« به گفته 
او، نحوه برخورد با تخلفات در آیین نامه های مشخص 
شــده واحدهایی وجود دارد که بازرســی ها را انجام 
می دهند و پرونده تخلــف را به جریان می اندازند: »از 
مردم خواهش می شود که تخلف گزارش داده شود و 

حتما گزارش تخلف داده شده را پیگیری کنند.«

نظری، عضو شورای شهر تهران در هشتمین جلسه علنی این شورا مطرح کردمیز خبر

برج خلافکار دزاشیب، پلاسکویی دیگر 
   دستور کتبی توقف ساخت و ساز این برج را ۳۱مرداد امسال، »پرویز حناچی«، معاون وقت معماری و شهرسازی وزارت راه وشهرسازی در قالب نامه ای به 

»پژمان پشمچی زاده«، معاون وقت معماری و شهرسازی شهرداری تهران صادر کرده بود

سلامت

بیماری های قلبی سالانه 
17/5میلیون نفر را در جهان می کشد

شــهروند|  مرگ بیــش از ۱7.5 میلیون نفر 
در دنیا فقــط با بیماری های قلبــی- عروقی اتفاق 
می افتد. این مسأله به گفته مدیرکل دفتر مدیریت 
بیماری های غیرواگیر وزارت بهداشت نخستین عامل 
هدایت کننده مهم مرگ و ناتوانی در جهان است. این 
روند درحالی اســت که تنها چند اقدام ساده مانند 
تغذیه سالم تر، فعالیت بدنی بیشتر و ترک دخانیات 

می تواند سلامت قلب و رفاه کلی را بهبود بخشد.
به گزارش وزارت بهداشــت احمد کوشــا درباره 
جزییات ایــن موضوع گفت: »این مرگ ها شــامل 
یک سوم تمام مرگ ها روی کره زمین و نیمی از همه 
مرگ های مرتبط با بیماری های غیرواگیر اســت. 
حدود 80 درصد این مرگ ها در کشورهای با درآمد 
کم و متوسطی که منابع انســانی و مالی آنها برای 
پرداختن به بار بیماری های قلبی- عروقی در حداقل 
اســت، رخ می دهند.«به  گفتــه او، بیماری قلبی- 
عروقی شامل بیماری های ناشی از قلب، عروق مغزی 
و عروق خونی هستند و شایع ترین این بیماری ها، 
بیماری عروق کرونر قلب )مانند حمله های قلبی( و 

بیماری عروق مغزی )مانند سکته مغزی( هستند.
او همچنین گفت: »عوامل خطر کلیدی مهم این 
بیماری ها رژیم غذایی نامناســب، فعالیت بدنی کم، 
مصرف دخانیات، دیابت و فشارخون بالا هستند که 
کنترل و کاهش این عوامل خطــر، نقش مهمی در 
کاهش ابتلا به بیماری قلبی- عروقی دارد.«براساس 
توضیح کوشــا، سلامت قلب، ســلامتی بدن است: 
»وقتی از قلب مراقبت می شــود، بــه معنی تغذیه 
خوب، فعالیت و تمرین کردن، ترک دخانیات و همه 
کارهایی است که نه تنها فرد را سالم تر می کند، بلکه 
سبب ایجاد احساس خوب در فرد شده و فرد را قادر 
می سازد از زندگی خود به طور کامل لذت برد.«کوشا 
با اشاره به این که روز جهانی قلب به عنوان یک واقعه 
سالانه در اواخر ماه سپتامبر  ســال میلادی، توسط 
اتحادیه جهانی قلب)WHF( و جوامع مربوطه در دنیا 
گرامی داشته می شود، گفت: »این روز نقشی واقعی در 
حساس سازی و اطلاع رسانی درخصوص سلامت قلب 
و عروق دارد. در این روز می توان برای افزایش آگاهی و 
تشویق افراد، اعضای خانواده، جوامع و سیاست گذاران 
و تصمیم گیران اقدام کرد.«او ادامه داد: »همکاری همه 
ذینفعان در این مورد قدرتی برای کاهش بار بیماری 
و مرگ های زودرس ناشــی از بیماری قلبی- عروقی 
ایجاد می کند که به افراد در هر کجا که باشند، برای 
داشــتن زندگی طولانی تر، بهتر و با ســلامت قلب 
کمک می کند.«مدیرکل مرکز مدیریت بیماری های 
غیرواگیر وزارت بهداشت با یادآوری این که روز جهانی 
قلب امسال در تاریخ 7 مهرماه ۱۳۹۶ )2۹سپتامبر( 
تعیین شده است و شعار آن »همه با هم برای سلامتی 
قلب«، »Share the Power« است، هدف این روز 
را به اشتراک گذاشــتن اقداماتی برای نیروبخشیدن 
به زندگی با ایجاد چند تغییر ساده روزانه برای حفظ 
سلامت قلب دانست.کوشــا در ادامه گفت: »این روز 
یک نقش واقعی در تغییر همه این موارد بازی می کند 
و محرک و فرصت مهم جهانی است که می توان برای 
افزایش آگاهی و تشویق افراد، اعضای خانواده، جوامع 
و حکومت ها در طول  سال از آن اســتفاده کرد. این 
روز در واقع شروع برنامه و فعالیت هایی است که باید 
در طول  سال ادامه یابد. افراد جامعه با هم می توانند 
قدرتی برای پیشگیری از بیماری های قلبی- عروقی 
و کاهش بار بیماری و مرگ های زودرس ناشی از آن 
داشته باشــند که می تواند به افراد در هر نقطه ای از 
جهان برای داشتن زندگی طولانی تر، بهتر همراه با 

سلامت قلب کمک کند.«
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سرپرست مدیریت شهرسازي و معماري اداره کل راه 
و شهرسازي هرمزگان گفت: طرح هاي جامع و تفصیلي 
مي تواند به عنوان یکي از ابزارهــاي مهم هویت برنامه 

ریزي در سه شهر جزیره جزیره قشم به حساب آید.
به گزارش روابط عمومی راه و شهرســازی هرمزگان، 
ابراهیم رســتم گورانی با تاکید بــر اهمیت منطقه آزاد 
قشــم به عنوان یکي از دروازه های بــازار بزرگ ایران 
و یکــي از بزرگترین مراکز توزیع کالا در کشــور افزود: 
طرح هاي کلان جزیــره مي تواند با در نظر گرفتن تمام 
شاخص هاي توســعه زمینه توســعه متوازن را در کل 
جزیره قشم فراهم کند.  به گفته وی، عدم تصویب این 
طرح ها در مراجع قانوني و عدم ســیر مراحل تصویب 
مي تواند مشــکلات زیادي را برای توسعه شهر فراهم 
نماید که طرح هاي جامع و تفصیلي شــهرهاي جزیره 
نیز از این جمله هســتند.  گوراني اظهار داشت: با توجه 
به تصویب هیأت وزیــران در جلســه ۴/ ۴/ ۱۳۹۶ که 
تصویب طرح های تفصیلی شــهرهاي واقع در مناطق 
آزاد و تغییــرات آنها مي بایســت توســط کارگروهی 
متشــکل از مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد به عنوان 
رئیــس کارگروه و نمایندگان وزارت راه و شهرســازی، 
وزارت جهاد کشاورزی، وزارت کشور و سازمان حفاظت 
محیط زیست، سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری بررســی و تصمیم گیری شود. وي اظهار 
امیدواري کرد: با تصویب این آییــن نامه و حضور راه و 
شهرســازي به عنوان یکي از اعضاي اصلي در جلسات 
کارگروه، تصویب طرح هاي جامع و تفصیلي شهرهاي 
منطقه آزاد قشــم مطابق با معیارها و اســتانداردهاي 
شهرســازي و معماري مي تواند افق روشــني را پیش 
روي مدیریت شــهري و همچنیــن برنامه ریزي جهت 
ساماندهي سکونتي شهر ارایه دهد و به عنوان یک پهنه 
داراي پتانسیل توسعه منطقه نقش مهمي را ایفا نماید 
و از اصلاح و ابلاغ این آیین نامه به عنوان بســتر توسعه 
جهشــي و تحقق اهداف توســعه پایدار این شهرها در 

آینده نزدیک یاد کرد.

سرپرست مدیریت شهرسازي و معماري اداره کل 
راه و شهرسازي هرمزگان:

طرح هاي تفصیلي ابزارهاي مهم هویت بخشی به 
۳ شهر جزیره قشم است/ لزوم تصویب طرح ها در 
هرمزگان و شورایعالي شهرسازي و معماري کشور
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